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Paikka Kaupungintalo, kokoustila Kataja, Tehdaskatu 2, Salo 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 31 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus, pöytäkirjan 

tarkastaminen sekä tiedoksi antaminen kunnan jäsenelle 
3 

§ 32 Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen 4 
§ 33 Meri-Halikon koulun kahden opetusryhmän siirtäminen 

väistötiloihin Mustamäen kouluun 
5 

§ 34 Salon hyvinvointikertomus 2021 ja hyvinvointisuunnitelma 2022-
2025 

7 

§ 35 Opetuslautakunnan kokoukset syksyllä 2022 10 
§ 36 Sosiaaliasiamiehen selvitys vuodesta 2021 11 
§ 37 Varhaiskasvatuksen kahdeksan (8) lastenhoitajan tehtävän 

muuttaminen varhaiskasvatuksen varahenkilöiksi vastaamaan 
välitöntä sijaistarvetta 

13 

§ 38 Nuorisotoiminnan tukemiseen tarkoitettujen avustusten jakaminen 
vuonna 2022 

15 

§ 39 Vasemmistoliiton ym. valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen 
perumiseksi 

17 

§ 40 Viranhaltijapäätökset 25 
§ 41 Tiedoksi tulleet asiat 26 
 
 
  



 

Pöytäkirja 4/2022  2(29) 

Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
    
Läsnä Mänkäri Marjaana puheenjohtaja  
 Lehtinen Päivi 1. varapuheenjohtaja  
 Pajulo Esa 2. varapuheenjohtaja  
 Pihakivi Sanna 3. varapuheenjohtaja pöytäkirjantarkastaja 
 Huttunen Jukka jäsen  
 Merivirta Laura jäsen pöytäkirjantarkastaja 
 Salko Petri jäsen  
 Seitz Elina jäsen  
 Suominen Olli-Pekka jäsen  
 Elo Minna varajäsen  
 Mänki Laura varajäsen  
 Oksanen Markku varajäsen  
 
Poissa Halkilahti Jaakko 
 Hurve Anne 
 Jokinen Kirsi-Maria 
 Sadeharju Eetu 
 Olkinuora Antti 
 Paju Minni 
 
Muu Salomaa Aliisa nuorisovaltuuston edustaja  
 Karlsson Anna  asiantuntija  
 Koskinen Vesa asiantuntija paikalla § 31 - 33 
 Mustonen Jarno  asiantuntija paikalla § 31 - 33 
 Paananen Johanna  asiantuntija paikalla § 38 - 41 
 Talvitie Jaana  asiantuntija  
 Tanska Hilpi  asiantuntija paikalla § 31 - 34 
 Stoor Pia  esittelijä  
 Säilä Jaana  pöytäkirjanpitäjä  
 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Tarkastettu pöytäkirja pidetään nähtävillä yleisessä tietoverkossa alkaen 
25.5.2022.     
 
 
Tämä pöytäkirja on allekirjoitettu sähköisesti. Allekirjoitettu asiakirja on  
tallennettu sähköisenä Salon kaupungin asianhallintajärjestelmään. 
Allekirjoituksen oikeellisuuden voi todentaa kirjaamosta.
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Opetuslautakunta § 31 17.05.2022 

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus, pöytäkirjan tarkastaminen sekä tiedoksi antaminen 
kunnan jäsenelle 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 31 
   
 

Kuntalain 103 §:n mukaan toimielimen kokous on päätösvaltainen, kun 
enemmän kuin puolet jäsenistä on saapuvilla. 
 
Esityslista on lähetetty toimielimen päättämällä tavalla neljä päivää ennen 
kokousta. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan 23.5.2022 ja tarkastettu pöytäkirja julkaistaan 
25.5.2022 kuntalain 140 § mukaisesti kaupungin yleisessä tietoverkossa. 
 
 

Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 
 

Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Tämän 
kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Kirsi-Maria Jokinen ja Laura 
Merivirta. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi pöytäkirjantarkastajiksi Laura Merivirran ja 
Sanna Pihakiven.  
 
Merkittiin, että kiinteistöpäällikkö Jarno Mustonen ja Sirate Group Oy:n 
vanhempi johtaja, projektijohtaja Vesa Koskinen olivat läsnä kokouksen 
alussa toimiakseen asiantuntijana asiassa § 33 ”Meri-Halikon koulun 
kahden opetusryhmän siirtäminen väistötiloihin Mustamäen kouluun”. 
Mustonen ja Koskinen poistuivat kokouksesta klo 17.53. 
 
Merkittiin, että hyvinvointikoordinaattori Hilpi Tanska oli läsnä kokouksessa 
§ 31-34 toimiakseen asiantuntijana asiassa § 34 ”Salon 
hyvinvointikertomus 2021 ja hyvinvointisuunnitelma 2022-2025”. Hilpi 
Tanska poistui kokouksesta klo 18.27. 
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Opetuslautakunta § 32 17.05.2022 

 
Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 32 
   
 

Toimielimelle on toimitettu kokouksen esityslista. Hallintosäännön 159 §:n 
mukaan asiat käsitellään esityslistan mukaisessa järjestyksessä, ellei 
toimielin muuta päätä. 
 
Hallintosäännön 160 §:n mukaan toimielin voi esittelijän ehdotuksesta tai 
jäsenen ehdotuksesta, jota on kannatettu, ottaa enemmistöpäätöksellä 
käsiteltäväksi asian, jota ei ole mainittu kokouskutsussa. 
 
 

Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 
 

Päätösehdotus Päätetään käsitellä asiat ennalta jaetun esityslistan mukaisesti. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Opetuslautakunta § 33 17.05.2022 

 
Meri-Halikon koulun kahden opetusryhmän siirtäminen väistötiloihin Mustamäen kouluun 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 33 
2915/00.01.02.02/2022 
 
 
Valmistelija Vs. perusopetusjohtaja Jaana Talvitie, jaana.talvitie@salo.fi, 044 778 4589 

ja kiinteistöpäällikkö Jarno Mustonen, jarno.mustonen@salo.fi, 044 778 
5503. 

 
Kiinteistö 
Meri-Halikon yläkoulun rakennus on rakennettu vuonna 1884, laajennettu 
1929 sekä 1996. Rakennus vaatii perusteellisen korjauksen. 
Rakennuksessa on eriasteisia vaurioita ja puutteita lähes kaikissa 
rakenneosissa. 
 
Meri-Halikon alakoulun rakennus on rakennettu vuonna 1948. 
Rakennuksen alapohjarakenteesta puuttuu kapillaarikatko sekä 
lämmöneriste. Kapillaarikatkon puuttuminen aiheuttaa maanperän 
kosteuden nousemisen betonilaattaan. Alapohjatäytöstä on myös 
merkittäviä ilmavuotoja sisäilmaan. Alapohjan korjaaminen 
kosteusteknisesti toimivaksi edellyttäisi laajoja korjauksia. Tämän 
rakennuksen seinien lämmöneristeet ovat laaja-alaisesti 
mikrobivaurioituneet. Vaurioalueilta on merkittäviä ilmavuotoja sisäilmaan. 
Eristeet pitäisi uusia kauttaaltaan, joka edellyttää laajoja 
korjaustoimenpiteitä. Rakennuksen välipohjan eristeenä on purua, jossa ei 
todettu mikrobikasvusto mutta ilmavuotoja sisäilmaan löytyi. Rakennuksen 
yläpohjasta havaittiin merkittäviä ilmavuotoja sisäilmaan. Yläpohjan 
lämmöneristeet ovat mikrobivaurioituneet. 
 
Siraten tekemät raportit ovat oheismateriaalina. 
 
Työterveyden lausunto 
Työterveyden vastaava työterveyslääkäri on 4.5.2022 antanut lausunnon 
Meri-Halikon koulun tilanteesta. Lausunto on esityksen oheismateriaalina. 
Lausunnossa todetaan, että erilaista sisäilmastosta aiheutuvaksi sopivaa 
oireilua henkilökunnalla on ollut. Lausunnossa todetaan myös, että Siraten 
tekemien raporttien perusteella alakoulurakennuksessa on mittavaa 
rakennevauriota, josta aiheutuu kohonnutta sairastumisriskiä. Yläkoulun 
rakenteista ei vastaavaa riskiä synny. Suositellaan raportissa suositeltujen 
korjaustoimenpiteiden toteuttamista. 
 
Terveystarkastajan lausunto 
Terveystarkastaja on 24.3.2022 antanut lausunnon Meri-Halikon koulun 
tilanteesta. Lausunto on esityksen oheismateriaalina. Terveystarkastaja 
toteaa, että mikrobialtistumisen ehkäisy on syytä aloittaa nopeasti ja 
korjaustoimenpiteisiin ryhdyttävä nopeutetulla aikataululla. Lisäksi, jos 
korjaustoimenpiteiden aikana ei pystytä suorittamaan tilojen välistä 
osastointia ja pölyntorjuntaa asianmukaisesti on turvauduttava 
väistötiloihin. Terveystarkastaja toteaa lausunnossaan, että rakennusten 
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Opetuslautakunta § 33 17.05.2022 

olosuhteet voivat aiheuttaa terveydensuojelulain 1 §:n mukaista 
terveyshaittaa tai sen mahdollisuutta. 
 
Meri-Halikon koulun kahden opetusryhmän siirtäminen väistötiloihin 
Mustamäen kouluun 
 
Meri-Halikon koulun kahden opetusryhmän toiminta on 
tarkoituksenmukaista siirtää väistötiloihin 11.8.2022 alkaen, jotta 
terveysturvallinen opiskelu ja työskentely voidaan taata oppilaille ja 
henkilöstölle.  Opetusryhmille sopivat väistötilat löytyvät Mustamäen 
koulusta. Meri-Halikon koulun toisessa rakennuksessa opiskelua jatkaa 
kaksi opetusryhmää.  

 
Koulukuljetusyksikössä on selvitetty väistötiloihin siirtymisen vaikutuksista 
koulukuljetuksiin. Muutos ei tuo merkittäviä vaikutuksia koulukuljetuksiin, 
sillä jo tälläkin hetkellä Meri-Halikon koulun oppilaista koulukuljetuksessa 
on n. 70% oppilaista.  
 
Tulevan lukuvuoden eli lukuvuoden 2022-2023 suunnittelu on tällä hetkellä 
siinä vaiheessa, että opetusryhmien siirtyminen väistötiloihin pystytään 
hyvin huomioimaan sekä Meri-Halikon koulun että Mustamäen koulun 
tulevan lukuvuoden suunnittelutyössä sekä suunniteltaessa oppilaiden 
koulukuljetuksia.  
 
Keskiviikkona 11.5. on lähtenyt wilma-viesti Meri-Halikon koulun tilanteesta 
sekä Meri-Halikon että Mustamäen koulun oppilaille, huoltajille ja 
henkilöstölle. Huoltajien on mahdollisuus lausua näkemyksensä asiasta 
kirjallisesti maanantaihin 16.5. klo 14.00 mennessä.  Wilma-viesti ja 
kirjalliset mielipiteet ovat esityksen oheismateriaalina. 
 

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta päättää siirtää Meri-Halikon koulun kaksi opetusryhmää 

väistötiloihin Mustamäen kouluun 11.8.2022 alkaen lukuvuodeksi 2022-
2023. Tuona aikana selvitetään Meri-Halikon koulun korjaustarpeet/ 
pysyvä tilaratkaisu. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto Meri-Halikon koulun rehtori 
 Mustamäen koulun rehtori 
 Kiinteistöpäällikkö 
 Ravitsemis- ja puhtaanapitopäällikkö 
 Lanu 
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Opetuslautakunta § 34 17.05.2022 

 
Salon hyvinvointikertomus 2021 ja hyvinvointisuunnitelma 2022-2025 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 34 
2879/00.01.02.02/2022 
 
 
Valmistelijat hyvinvointikoordinaattori Hilpi Tanska, hilpi.tanska@salo.fi, 02 778 2155, 

terveyden edistämisen yhteyshenkilö Sari Sirkelä, sari.sirkela@salo.fi, 02 
7723 645 

 
 Kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen on kunnan tärkeimpiä 

tehtäviä alueen elinvoimaisuuden kehittämisen rinnalla. Kuntalain 1 §:n 
mukaan kunta edistää asukkaidensa hyvinvointia ja alueensa elinvoimaa 
sekä järjestää asukkailleen palvelut taloudellisesti, sosiaalisesti ja 
ympäristöllisesti kestävällä tavalla. Hyvinvointityö tuleekin liittää kiinteästi 
kuntastrategiaan sekä talouden ja toiminnan suunnitteluun. 

 
 Kaupungin johtoryhmä ohjaa hyvinvoinnin ja terveyden edistämistyötä, 

joka on osa kunnan kokonaisjohtamista. Poikkihallinnollinen hyvinvoinnin 
ja terveyden edistämisen työryhmä esittää suuntalinjoja ja toimii ohjaavana 
tahona erillisille työryhmille ja hankkeille. Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen työryhmän puheenjohtajana vuonna 2022 toimii 
sivistyspalveluiden johtaja ja sihteerinä hyvinvointikoordinaattori.  

 
 Hyvinvoinnin edistäminen on koko kunnan tehtävä ja sen toteuttamiseksi 

toimijoiden ja eri toimialojen on yhdessä asetettava yhteiset tavoitteet ja 
toimenpiteet tavoitteiden toteuttamiseksi.  Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistäminen on laaja-alaista kaikkia hallinnonaloja velvoittavaa terveyteen 
ja hyvinvointiin sekä niiden taustatekijöihin vaikuttamista sekä 
suunnitelmallista voimavarojen kohdentamista.   

 
 Kaupungin toiminnasta suuri osa siirtyy vuoden vaihteessa Varsinais-

Suomen hyvinvointialueen järjestettäväksi. Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen näkökulmasta on muutostilanteessa erittäin tärkeää säilyttää 
toimivat verkostot ja hyvät toimintatavat kuntalaisten hyvinvoinnin ja 
terveyden turvaamiseksi. Kaupungin oman toiminnan lisäksi hyte-työtä 
tehdään monissa yhdistyksissä ja yhteisöissä ja ehkäisevää työtä esim. 
päihde-, mielenterveys-, ja lähisuhdeväkivaltatyötä tehdään myös 
seudullisena yhteistyönä.  

  
 Sosiaali- ja terveydenhuollon uudistuksessa kunnalle jää lain mukaan 

edelleen vastuu kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden edistämisestä siltä 
osin, kun tehtävä kytkeytyy kunnan muihin lakisääteisiin tehtäviin. 
Vastaava tehtävä on kirjattu myös hyvinvointialueelle. Kuntien ja 
hyvinvointialueiden tulee tehdä myös yhteistyötä hyvinvoinnin 
edistämiseksi.   

  
 Varsinais-Suomen alueellinen hyte-työryhmä koordinoi yhteistyötä ja sen 

alla on jo vuoden 2021 aikana kokoontunut useita alatyöryhmiä liikunnan, 
ravitsemuksen, kulttuurihyvinvoinnin, ehkäisevän päihdetyön, 
elintapaohjauksen ja järjestötyön osa-alueilla 
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Opetuslautakunta § 34 17.05.2022 

(https://vshyvinvointialue.fi/article/tyoryhmat/). Salo on ollut aktiivisesti 
mukana Varsinais-Suomen hyvinvointiyhteistyössä ja eri alatyöryhmien 
hyvinvointialuemuutoksen valmistelutoiminnassa, joka jatkuu edelleen 
vuoden 2022 ajan.   

  
 Kunnanvaltuustolle valmistellaan lakisääteisesti laaja hyvinvointikertomus 

kerran valtuustokaudessa ja lisäksi valmistellaan vuosittaiset 
hyvinvointikertomukset. Kertomusten tavoitteena on hyvinvointitiedon 
tuottaminen, analysointi ja kehittäminen sekä hyvinvointityön linjaaminen ja 
varhainen puuttuminen.  

 
 Hyvinvointikertomukseen sisältyy suunnitelmaosa, jossa on kuvattu 

tavoitteet ja toimenpiteet hyvinvoinnin parantamiseksi. Salon laaja 
hyvinvointikertomus valtuustokaudesta 2017-2020 on valmistunut vuosi 
sitten, mutta hyvinvointisuunnitelma alkaneelle valtuustokaudelle ei tuolloin 
valmistunut. Hyvinvointisuunnitelman tavoitteita ja toimenpiteitä tulisi 
päivittää vuosittain osana kuntasuunnittelua.  

 
 Esityslistan liitteenä oleva hyvinvointikertomus antaa kuvan väestön 

hyvinvoinnin tilasta vuonna 2021.  
 
 Koronapandemia leimasi vuoden 2021 toimintaa. Korona vaati äkillistä 

reagointia, uusien asioiden toteuttamista, vanhojen suunnitelmien 
muuttamista ja uusien toimintatapojen käyttöönottoa nopealla aikataululla. 
Yhteistyön, organisoitumisen ja henkilöstön joustavuuden avulla nämä 
saatiin toteutettua kuntalaisille.  

 
 Keväällä 2022 viimeistelty ja valmistunut hyvinvointisuunnitelma koskee 

vuosia 2022-2025. Hyvinvointisuunnitelma on esityslistan liitteenä. 
Hyvinvointisuunnitelman laadinnassa on pyritty huomioimaan hyvinvoinnin, 
terveyden ja turvallisuuden edistäminen vuoden 2023 alusta alkaen 
kunnan ja hyvinvointialueiden yhteisenä tehtävänä, vaikkakaan yhteistyön 
muodot eivät ole vielä selvillä. Järjestöillä on myös tulevaisuudessa 
merkittävä rooli hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen työssä.  

 
 Hyvinvointisuunnitelman valmistelun teeman kaksi Turvallinen ja viihtyisä 

elinympäristö -alatyöryhmässä on kokeiluluontoisesti viety Salon kartalle 
paikkatietona erilaisia hyvinvointi-indikaattoreita, joilla on tutkitusti 
vaikutusta kuntalaisten hyvinvointiin. Tässä työssä on käytetty apuna 
Suomen ympäristökeskuksen kehittämää StrateGIS-työkalua sekä 
Suomen ympäristökeskuksen asiantuntija-apua.  Paikkatietona käsiteltyjä 
indikaattoreita olivat esim. leikkipaikat, kokoontumispaikat, rakennetut 
kulttuuriympäristöt ja julkiset taideteokset, joukkoliikenteen pysäkit, koulut 
ja päiväkodit, valaistut kulkuväylät ja kevyen liikenteen väylät, ulkoilureitit, 
lähivirkistysalueet ja luonnonsuojelualueet, vesistöjen läheisyys, hyvä 
ilmanlaatu, liikenneturvallisuus ja kierrätyspisteet.  

 
 Kerätyllä materiaalilla voidaan kuvata Salon elinympäristön 

hyvinvointipotentiaalia eri alueilla ja suhteuttaa hyvinvointitekijöitä alueiden 
väestöpohjaan. Paikkatiedon hyödyntäminen hyvinvointityössä vaatii 
enemmän työstämistä eivätkä vuosien 2022-2025 hyvinvointisuunnitelman 
kirjatut tavoitteet vielä ole sidoksissa kerättyihin paikkatietoihin. Esityslistan 
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oheismateriaalina on kuvattu työryhmän asettama turvallisen ja viihtyisän 
elinympäristön kokonaistavoite sekä listattu kartalle viedyt indikaattorit 
aihetasolla. Toisessa oheismateriaalissa on kuvattu kartalla Salon 
nykytilaa valittujen indikaattorien osalta yhteen laskettuna kokonaisarviona. 
 

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta merkitsee vuoden 2021 hyvinvointikertomuksen 

tiedokseen sekä esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle vuosien 2022-2025 hyvinvointisuunnitelman 
hyväksymistä kaupungin hyvinvoinnin edistämistyötä ohjaavaksi 
asiakirjaksi. 
 

Päätös Merkittiin, että hyvinvointikoordinaattori Hilpi Tanska oli läsnä kokouksessa 
toimiakseen asiantuntijana asiakohtaan liittyvissä kysymyksissä. 
 
Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Hilpi Tanska poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 
18.27. 

 
Tiedoksianto Kaupunginhallitus 
 
Liitteet 
 Liite [1] Salon hyvinvointikertomus 2021 
 Liite [2] Salon hyvinvointisuunnitelma 2022-2025 
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Opetuslautakunta § 35 17.05.2022 

 
Opetuslautakunnan kokoukset syksyllä 2022 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 35 
4936/00.02.08.00/2021 
 
 
Valmistelija Hallintoasiantuntija Jaana Säilä, jaana.saila@salo.fi, 02 7784005 
 
 Hallintosäännön 148 §:n mukaan toimielin pitää kokouksensa 
 päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään myös 
 milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
 toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen kokouksen 

pitämisestä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällöin puheenjohtaja 
määrää kokousajan. 

 
 Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. 
 
 Opetuslautakunta päätti 24.8.2021 pitämässään kokouksessaan, että 
 lautakunnan varsinaiset kokoukset pidetään pääsääntöisesti kerran 
 kuukaudessa tiistaisin kaupungintalolla alkaen klo 17.00. 
 
 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta päättää kokoontua syksyllä 2022 seuraavasti:   

 
ti 23.08. 
ti 20.09. kokous ja iltakoulu 
ti 04.10. 
ti 15.11. 
ti 13.12. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto Kirjaamo 
 Toimistopalvelut 
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Opetuslautakunta § 36 17.05.2022 

 
Sosiaaliasiamiehen selvitys vuodesta 2021 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 36 
2750/05.00.00/2022 
 
 
Valmistelija varhaiskasvatusjohtaja Anna Karlsson, anna.karlsson@salo.fi, 02 7787850 
 

Varhaiskasvatuslain 540/2018 lukuun 10 (§50-53) on kirjattu 
varhaiskasvatuksen hallintoon, valvontaa ja ohjausjärjestelmään liittyvät 
asiat ja vastuutahot (opetus- ja kulttuuriministeriö, aluehallintovirasto, 
opetushallitus, sosiaali- ja terveysalan lupa- ja valvontavirasto ja 
valvontaviranomaiset). Edellä tarkoitettujen valvontaviranomaisten on 
toteutettava valvontaa ensisijaisesti antamalla varhaiskasvatuksen 
järjestäjälle tarpeellista ohjausta ja neuvontaa sekä seuraamalla toiminnan 
kehitystä yhteistyössä toiminnan järjestäjän kanssa.  
 
Varhaiskasvatuslain 53 § avaa tarkemmin erityisesti sosiaaliasiamiehen 
tehtäviä. Sosiaalihuollon asiakkaan asemasta ja oikeuksista annetun lain 
(812/2000) 24 §:ssä tarkoitetun kunnan sosiaaliasiamiehen tehtävänä on 
myös varhaiskasvatuksen osalta neuvoa asiakkaita tämän lain 
soveltamiseen liittyvissä asioissa, avustaa asiakasta muistutuksen 
tekemisessä, tiedottaa asiakkaan oikeuksista, toimia muutenkin asiakkaan 
oikeuksien edistämiseksi ja toteuttamiseksi sekä seurata asiakkaiden 
oikeuksien ja aseman kehitystä kunnassa ja antaa siitä selvitys vuosittain 
kunnanhallitukselle. 
 
Sosiaalihuollon asiakaslain 24 pykälän mukaan kunnan on nimettävä 
sosiaaliasiamies, joka voi olla kahden tai useamman kunnan yhteinen. 
 
Sosiaaliasiamiehen tehtävänä on: 
1) neuvoa asiakkaita tämän lain soveltamiseen liittyvissä asioissa; 
2) avustaa asiakasta 23 §:n 1 momentissa tarkoitetussa 
asiassa(muistutus); 
3) tiedottaa asiakkaan oikeuksista; 
4) toimia muutenkin asiakkaan oikeuksien edistämiseksi ja toteuttamiseksi; 
sekä 
5) seurata asiakkaiden oikeuksien ja aseman kehitystä kaupungissa ja 
antaa siitä selvitys vuosittain kaupunginhallitukselle.  
 
Salossa sosiaaliasiamiespalvelusta vastaa hallintopalvelut. Palvelu on 
järjestetty ostopalveluna Merikratos Oy:n toimesta 15.10.2018 alkaen. 
Palveluntuottaja on antanut sosiaaliasiamiehen toimintaa koskevan 
raporttinsa vuodelta 2021.  
 
Raportti perustuu Merikratoksen kokoamaan kyselyyn, muistutusten, 
oikaisuvaatimusten ja kanteluiden määrästä vuonna 2021. 
Varhaiskasvatukseen liittyvät yhteydenotot olivat vielä vähäisiä, mutta 
pientä lisääntymistä edellisestä vuodesta oli kuitenkin havaittavissa. 
Kunnissa niin työntekijöiden kuin varhaiskasvatuksen asiakkaiden 
tietoisuus sosiaaliasiamiestoiminnasta on lisääntyneet edellisistä vuosista, 
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ja varhaiskasvatus myös tiedottaa omilla kanavillaan 
sosiaaliasiamiestoiminnasta.  
 
Salon kaupungin varhaiskasvatusta koskevia muistutuksia tehtiin 1 kpl ja 
kanteluita tehtiin 1 kpl vuonna 2021. Muistutukseen annettiin vastaus alle 
kuukaudessa. Varhaiskasvatusta koskevia oikaisuvaatimuksia tehtiin 1 kpl 
vuonna 2021. Raportin mukaan vuonna 2021 varhaiskasvatukseen liittyviä 
yhteydenpitoja oli10 kpl. Sosiaaliasiamiehen tietoon ei ole tullut mitään 
hälyttävää koskien Salon kaupungin varhaiskasvatuksen asiakkaan 
asemaa ja oikeusturvaa. Raportti on esityslistan liitteenä.   
 

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta merkitsee sosiaaliasiamiestoiminnasta annetun raportin 

vuodelta 2021 tiedoksi ja ehdottaa kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus merkitsee raportin tiedoksi. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto Kaupunginhallitus, käsittelyn jälkeen tiedoksi päiväkotien johtajille ja 

varhaiskasvatuksen palveluohjaajille 
 
Liitteet 
 Liite [3] Sosiaaliasiamiehen selvitys vuodesta 

2021 



 

 

Pöytäkirja 4/2022  13(29) 

 
Opetuslautakunta § 37 17.05.2022 

 
Varhaiskasvatuksen kahdeksan (8) lastenhoitajan tehtävän muuttaminen varhaiskasvatuksen 
varahenkilöiksi vastaamaan välitöntä sijaistarvetta 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 37 
2874/01.01.00.04/2022 
 
 
Valmistelija varhaiskasvatusjohtaja Anna Karlsson,anna.karlsson@salo.fi, 02 778 7850 
 

Varhaiskasvatuslain (540/2018, 25§) mukaan kunnan, kuntayhtymän ja 
yksityisen palveluntuottajan on huolehdittava, että varhaiskasvatuksessa 
on riittävä määrä eri kelpoisuusvaatimukset täyttävää henkilöstöä. 
Tavoitteena on taata lakisääteinen varhaiskasvatuspalvelu ja 
varhaiskasvatuslain mukainen riittävä henkilöstö, jotta 
varhaiskasvatukselle säädetyt tavoitteet voidaan saavuttaa ja jotta myös 
vammaisten ja muiden lasten tuen tarpeisiin vastataan.   
 
Päiväkodissa tulee kasvatus-, opetus- ja hoitotehtävissä olla 
varhaiskasvatuksessa olevien lapsien määrään, heidän ikäänsä ja 
varhaiskasvatuksessa päivittäin viettämäänsä aikaan suhteutettuna riittävä 
määrä henkilöitä, joilla on tässä laissa säädetty varhaiskasvatuksen 
opettajan, sosionomin tai lastenhoitajan ammatillinen kelpoisuus. 
Mitoituksesta säädetään tarkemmin valtioneuvoston asetuksessa. 
Asetuksessa on säädetty erikseen suhdeluvut vähintään kolme vuotta 
täyttäneille lapsille 1:7 ja alle kolmivuotiaille lapsille 1:4. Päiväkodin 
yhdessä ryhmässä saa olla yhtä aikaa läsnä enintään kolmea 
varhaiskasvatuksen tehtävissä olevaa 1 momentissa tarkoitettua henkilöä 
vastaava määrä lapsia.  

 
Salossa on 25 päiväkotia, joiden toiminta on jakaantunut 32 eri kiinteistöön 
ja 93 eri päiväkotiryhmään, joissa jokaisessa työskentelee kolme 
kasvatusvastuullista työntekijää. Päiväkotien aukioloajat ovat klo 06–18 
välillä huoltajien tarpeen mukaan 10–12 h päivässä.  

 
Esimerkkinä päiväkodin yhden lapsiryhmän lakisääteinen kolmen  
työntekijän työehtosopimuksen mukaiset poissaolot vuoden aikana ilman 
äkillisiä poissaoloja ovat 193 päivää. Tämä luku sisältää henkilöstön 
vuosilomat, lakisääteisen täydennyskoulutuksen, sekä varhaiskasvatuksen 
opettajan VES-vapaapäivät ja lapsiryhmän ulkopuolisen työajalla 
tapahtuvan suunnittelun. Päiväkodeissa työskentelee 370 työntekijää. 
Varhaiskasvatuksen henkilöstön sairauspoissaololuvut ovat korkeat. 
Alkuvuoden kolmen kuukauden tilastointijaksossa on sairaslomia yhteensä 
3365 päivää. Esimerkkilapsiryhmään suhteutettuna henkilöstön 
sairauspoissaoloja kertyy noin sata päivää vuodessa. Toimintavuodessa 
on keskimäärin 255 työpäivää.  Esimerkki havainnollistaa, että päiväkodit 
tarvitsevat varahenkilöitä.   
 
Poikkeaminen varhaiskasvatuslain 35 §:ssä tarkoitetusta suhdeluvusta ei 
ole sallittua henkilöstön poissaoloista johtuvista syistä. Poissaoloihin tulee 
varautua etukäteen riittävällä henkilöstöllä. Varhaiskasvatuksen järjestäjien 
on huolehdittava siitä, että on riittävät ja toimivat sijais- tai muut 
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varajärjestelyt myös henkilöstön äkillisiin ja yllättäviin poissaolotilanteisiin. 
Tämä uusi momentti tuli voimaan 1.8.2021 alkaen.  
 
Lakisääteinen henkilöstömitoitus tarkastellaan aina samassa 
rakennuksessa tapahtuvana toimintana. Ulkopuolisten sijaisten saaminen 
Kuntarekryjärjestelmän kautta ei ole ollut riittävää ja sijaistarve on jatkuvaa 
huomioiden muuttuneen lainsäädännön vaatimukset. Jatkuva sijaispula ja 
sijaisten haku vie esimiesten työaikaa ja voimavaroja sekä vie pois aikaa 
johtamiselta.  
 
Varhaiskasvatuksen jatkuvaa ja pysyvää sijaistarvetta voidaan parantaa 
palkkaamalla varhaiskasvatuksen lastenhoitajia varahenkilöiksi. 
Kuntaliitoksen jälkeen varhaiskasvatuksen lastenhoitajien määrää 
nostettiin palkkaamalla varahenkilöitä. Sijaispoolin vahvuus on 23 
työntekijää ja tehtävät jakautuvat alueellisesti eri yksiköiden kesken. Tämä 
ei ole ollut riittävää tarpeeseen nähden. Kuntarekryjärjestelmästä on 1.1-
14.4.2022 saatu sijainen vain 54 %:iin sijaisuuksista. Sijaisia on 
järjestelmän kautta palkattu samana aikajaksona 5867 työvuoroon.  

 
Piritan avoimen toiminnan lakkauttamisen ja vuorohoitotoiminnan 
uudelleen järjestelyiden myötä on varhaiskasvatuksessa vapautunut viime 
syksyn talousarviokäsittelyn jälkeen kahdeksan (8) varhaiskasvatuksen 
lastenhoitajan tehtävää.  Näitä avoimia tehtäviä on käytetty päiväkotien 
äkillisiin sijaisjärjestelyihin mm. koronasta johtuviin henkilöstön 
poissaoloihin. Nyt määräaikaisesti täytetyt tehtävät voitaisiin käyttää 
päiväkotien varahenkilöresurssin lisäämiseen sijaispooliksi alueittain.   
 
Esitettävien varahenkilöiden (8) palkkarahat on olemassa talousarviossa. 
Nimikemuutoksia ei tarvita, koska varhaiskasvatuksen lastenhoitajan 
tehtävänkuvaus ja nimike on sama. Henkilöstömäärä ei muutu,tehtäviä on 
käytetty nykyisessä vahvuudessa sijaisuuksiin, koska Kuntarekryn kautta 
sijaisia ei ole saatavissa riittävästi. Varhaiskasvatuksen järjestäjän tulee 
taata riittävä määrä kelpoisuusehdot täyttävää henkilöstöä. Esitettävä 
muutos ei lisää varhaiskasvatuksen henkilöstökuluja.   

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta päättää muuttaa varhaiskasvatuksen kahdeksan (8) 

lastenhoitajan tehtävää varahenkilöiksi vastaamaan välitöntä sijaistarvetta.  
 
Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta heti kokouksessa. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta heti kokouksessa. 

 
Tiedoksianto Päiväkotien johtajat 
 Varhaiskasvatuksen toimistosihteerit 
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Nuorisotoiminnan tukemiseen tarkoitettujen avustusten jakaminen vuonna 2022 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 38 
181/02.05.01.03.00/2022 
 
 
Valmistelija nuorisopalvelupäällikkö Johanna Paananen, johanna.paananen@salo.fi, p. 

02 778 4800 
 
Nuorisotoiminnan tukemiseen tarkoitettujen avustusten säännöt on 
hyväksytty opetuslautakunnassa 25.1.2022 § 9. Avustuksiin on vuoden 
2022 talousarviossa varattu 16 000 euroa.  
 
Määräaikaan mennessä avustusanomuksen ovat toimittaneet seuraavat 
tahot: 
 
Halikon vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Kiikalan Kelopartio ry. 
Kiikalan vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Kiskon Kupariset ry. 
Kuusjoen vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Leirisiskot ry. 
Muurlan vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Partiolippukunta Halikon Siniset ry. 
Partiolippukunta Kuusenkävyt ry. 
Partiolippukunta Pyhän Laurin Ritarit ry. 
Perniön vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Perttelin Piketit ry. 
Perttelin vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Salon 4H-yhdistys ry. 
Salon Helluntaiherätys ry./nuorisojaosto 
Salon Leiriveikot ry. 
Salon Partiolaiset ry. 
Salon Pursiseura ry./juniorijaos 
Salon Radiokerho ry./nuorisojaos 
Salon Urheilukalastajat ry. 
Salon vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Salon Vapaaseurakunnan nuortenpiiri 
Suomusjärven vapaaehtoinen palokunta ry./nuoriso-osasto 
Salon Wake ry. 

 
 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta hyväksyy nuorisotoiminnan tukemiseen tarkoitettujen 

avustusten jaon liitteen mukaisesti. 
 

Päätös Merkittiin, että nuorisopalvelupäällikkö Johanna Paananen saapui 
kokoukseen klo 18.41 toimiakseen asiantuntijana asiakohtaan liittyvissä 
kysymyksissä.  
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Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 

 
Tiedoksianto Hakijat  
 Talouspalvelut 
 
 
Liitteet 
 Liite [4] Yhteenveto, yleisavustushakemukset 

2022, nuorisopalvelut 
 Liite [5] Nuorisotoiminnan tukemiseen 

tarkoitettujen avustusten säännöt vuonna 
2022 
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Vasemmistoliiton ym. valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen perumiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 15.11.2021 § 55 
 
 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esitti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
 ”Kaupunginvaltuusto on 14.12.2020 pitämässään etäkokouksessa 

päättänyt asettaa Klippulan (734-782-6-19) rakennuksineen myytäväksi (§ 
106). 11.10.2021 pidetyssä kaupunginhallituksen kokouksessa esitettiin 
myynnin toteuttamista huutokaupalla (§ 100). Asia palautettiin uudelleen 
valmisteltavaksi, jotta voidaan selvittää epäily kiinteistöön kohdistuvista 
rasitteista ja tilojen viimeaikainen käyttöaste. 

 
 Klippulan merenrantakiinteistö on vuosikymmeniä harjoitetun 

kesäsiirtolatoimintansa kautta tärkeä osa salolaista historiaa, mutta se on 
myös täynnä mahdollisuuksia oleva merellinen virkistäytymiskohde 
nykyisille salolaisille. Alue on sinällään arvokas viipale merenrantaa kaikille 
kuntalaisille, mutta se tarjoaa myös oivat mahdollisuudet esim. 
työyhteisöjen virkistäytymispäiville ja yhdistysten kesäleireille. Salon 
Urheilukalastajat on järjestänyt Klippulassa koulutusta sekä kalastusleirejä 
lapsille, perheille ja aikuisille. 

 
 Jos Klippula nyt myydään, myynnistä saatava summa lämmittää 

hetkellisesti, mutta Klippulan salolaisille tarjoamat mahdollisuudet on 
menetetty lopullisesti. 

 
 Kun Klippulan myyntiaikeet ensimmäisen kerran nousivat esille vuonna 

2010, kuntalaiset keräsivät adressin Klippulan säilyttämisen puolesta. 
Asian nostattamasta huolesta sekä Klippulan tärkeydestä kertovat 
adressiin kertyneet 958 nimeä. Adressin otsikko oli ”Klippula kuuluu 
salolaisille”. Tähän voi yhtyä edelleen. 

 
 Esitämme Klippulan myyntiin asettamisen perumista. 
 
 Salossa 15.11.2021 
 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä: 
 Timo Lähteenmäki 
 Marja Ruokonen 
 
 Mika Nummenpalo 
 Simo Vesa 
 Kai Schneider 
 Anna Härri 
 Kalle Alanko 
 Jarkko Anttila 
 Timo Tammi 
 Pia Hellström 
 Jerina Wallius” 
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 Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
  
 
Kaupunginhallitus 24.01.2022 § 26 
 
 
Valmistelija kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi, mika.mannervesi@salo.fi, 

02 778 5001 
 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi 13.12.2021 § 64 yksimielisesti vuoden 2022 
talousarvion yhteydessä myynnissä olevien ja myytäväksi ehdotettavien 
kiinteistöjen luettelon vuonna 2022 kaupunginhallituksen 
päätösehdotuksen mukaisesti. Klippula on mukana myytävien kohteiden 
luettelossa (s. 166). 
 
 
 

 
Esittelijä Vs. Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Klippulan 

myyntipäätöstä ei peruuteta ja aloite todetaan loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Anna Härri esitti Nikkasen kannattamana, että aloite palautetaan valmiste-
luun. Valmistelussa tuodaan tiedoksi vähintään kaupunginhallituksenkin 
pyytämät tiedot käyttöasteesta ja kiinteistöön kohdistuvista rasitteista, sekä 
perustelut myynnille. 
 
Keskustelun aikana Härri muutti esitystään siten, että valmisteluun 
palautuksen sijaan mainittu aineisto toimitetaan valtuustokäsittelyn 
yhteydessä oheismateriaalina valtuuston käyttöön. Ahonen-Ojala ja 
Huittinen kannattivat muutettua esitystä. 
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä Härrin muutetun 
esityksen. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen muilta osin. 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 7 
 
Valmistelija kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi, mika.mannervesi@salo.fi, 02 

778 5001 
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Kaupunginhallitus on kokouksessaan 24.01.2022 § 26 päättänyt, että 
valtuustokäsittelyn yhteydessä valtuuston käyttöön tuodaan tiedot 
käyttöasteesta ja kiinteistöön kohdistuvista rasitteista, sekä perustelut 
myynnille. 
 
Liitteenä on tietoja Klippulan käytöstä vuosina 2020 ja 2021. 
 
Klippulan kiinteistöön ei kohdistu kiinteistörekisteriin merkittyjä rasitteita. 
 
Kohde on esitetty myyntiin laitettavaksi, koska kaupungin strategisten 
linjausten mukaan ne kohteet, joilla ei ole kaupungin omaa käyttöä, 
asetetaan myytäväksi. Sivistyspalvelujen kesäleiritoiminta Klippulassa on 
loppunut ja muu käyttö vähentynyt lähes olemattomaksi. Vuodesta 2021 
alkaen jopa tilojen varausten hallinta on jäänyt tilapalvelujen hoidettavaksi. 

 
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Klippulan 

myyntipäätöstä ei peruta ja aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Valtuutettu Simo Vesa esitti, että Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti. 
 
Valtuutettu Timo Lähteenmäki esitti, että Klippulan myyntiaikeet perutaan 
ja että Klippulan parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnitte-
lemaan vapaa-ajan palvelujen alla. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli Vesalta ja Lähteenmäeltä, voiko heidän 
esityksensä yhdistää. Tämä sopi Vesalle ja Lähteenmäelle. Yhdistetyn 
esityksen mukaan Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti, ja Klippulan 
parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnittelemaan vapaa-
ajan palvelu-jen alla. 
 
Valtuutetut Nikkanen, Lundström, Ruokonen ja Karnisto-Toivonen 
kannattivat yhdistettyä esitystä. 
 
Valtuutettu Janne Järvinen esitti Koskisen ja Fribergin kannattamana, että 
vuokrataan Klippula mahdolliselle yrittäjälle, yritykselle tai yhdistykselle 
pitkäaikaisella vuokrasopimuksella siten, että vuokralainen sitoutuu 
korjaamaan tilat omakustanteisesti hyvään kuntoon ja kehittämään 
leiritoimintaa. Klippulan vuokran pitää kattaa kaikki kohteen kulut. 
  
Valtuutettu Marja Ruokonen esitti Karnisto-Toivosen kannattamana, että 
valtuutettu Vesan ja Lähteenmäen esitykseen lisätään ponsi, jonka 
mukaan valtuustolle tuodaan kesäkuussa tiedoksi suunnitelmat Klippulan 
asiassa. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Ruokosen esitys yhdistää Vesan ja 
Lähteenmäen esitykseen. Tämä sopi kaikille osapuolille. Yhdistetyn 
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esityksen mukaan Klippulaa ei myydä aloitteen mukaisesti, ja Klippulan 
parempaa hyödyntämistä ryhdytään välittömästi suunnittelemaan vapaa-
ajan palvelujen alla. Valtuustolle tuodaan kesäkuussa tiedoksi 
suunnitelmat Klippulan asiassa. 
 
Valtuutetut Nikkanen, Lundström, Ruokonen ja Karnisto-Toivonen uusivat 
kannatuksensa yhdistetylle esitykselle. Lisäksi Härri kannatti yhdistettyä 
esitystä. 
 
Valtuutettu Jaakko Halkilahti esitti Määttäsen, Riskin ja Nummenpalon 
kannattamana, että asia palautetaan uudelleenvalmisteluun. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelussa oli tehty kannatettu 
palautusesitys, ja kehotti pitäytymään jatkokeskustelussa palautusta 
koskevissa puheen-vuoroissa. 
 
Kokouksessa järjestettiin neuvottelutauko kello 19:25 – 19:35. 
 
Todettiin, että ennen taukoa oli tehty vastaesitys Vesan ja Lähteenmäen 
toimesta, muutosesitys Järvisen toimesta sekä palautusesitys Halkilahden 
toimesta. Kaikkia oli kannatettu. 
 
Tauon jälkeen Halkilahti täydensi esitystään siten, että 
uudelleenvalmistelussa on selvitettävä kustannukset, jotka aiheutuvat 
Klippulan kehittämisestä valtuuston kokouksessa esitettyjen toiveiden 
mukaisesti. Päätös myyntiaikeesta luopumisesta tehdään vasta selvityksen 
jälkeen. 
 
Valtuutettu Järvinen ilmoitti vetävänsä esityksensä pois ja kannattavansa 
Halkilahden palautusesitystä. Karhulahti ilmoitti kannattavansa Halkilahden 
esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu palautusesitys. 
Puheenjohtaja esitti, että järjestetään nimenhuutoäänestys, jossa asian 
käsittelyn jatkamista kannattavat JAA ja Halkilahden palautusesitystä 
kannattavat äänestävät EI.  
 
Hyväksyttiin äänestystapa. 
 
Järjestetyssä äänestyksessä annettiin 15 JAA-ääntä ja 36 EI-ääntä, 
yhteensä 51 ääntä. Äänestysluettelo on tämän pöytäkirjan liitteenä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto oli täten päättänyt palauttaa 
asian valmisteluun esityksessä ilmenevillä esityksillä. 
 
Asian näin päätyttyä muita esityksiä ei käsitelty. 

 
Tiedoksianto - 
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Opetuslautakunta 17.05.2022 § 39 
5304/00.02.50/2021 
 
 
Valmistelija sivistyspalveluiden johtaja Pia Stoor, pia.stoor@salo.fi, puh. 02 778 4001, 

kansalaisopiston rehtori, ovo vapaa-aikajohtaja Päivi Pölönen, 
paivi.polonen@salo.fi, puh. 02 778 4561, nuorisopalvelupäällikkö Johanna 
Paananen, johanna.paananen@salo.fi, puh. 02 778 4800, ma. 
liikuntapalveluiden esimies Virpi Lehto, virpi.lehto@salo.fi, puh. 02 778 
4708 ja kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi, 
mika.mannervesi@salo.fi, puh. 02 778 5001 
 
Kaupunginvaltuuston kokouksessa 31.1.2022 § 17 vasemmistoliiton ym. 
valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen perumiseksi päätettiin, että asia 
palautettiin uudelleen valmisteluun siten, että selvitetään kustannukset, 
jotka aiheutuvat Klippulan kehittämisestä valtuuston kokouksessa 
esitettyjen toiveiden mukaisesti. Päätös myyntiaikeista tehdään vasta 
selvityksen jälkeen. 
 
Valtuuston kokouksen mukaisesti on ryhdyttävä suunnittelemaan Klippulan 
parempaa hyödyntämistä vapaa-ajan palvelujen alla. Toiseksi tulee 
selvittää Klippulan vuokraaminen yrittäjälle, yritykselle tai yhdistykselle, 
siten että vuokralainen sitoutuu korjaamaan tilat omakustanteisesti hyvään 
kuntoon ja kehittämään leiritoimintaa. Ja Klippulan vuokran pitää kattaa 
kaikki kohteen kulut. 
 
Opetuspalvelut järjesti omana toimintana kesäleirejä Klippulassa vuoteen 
2012 asti. Vuosina 2013 - 2015 koululaisille suunnattuja kesäleirejä 
Klippulassa järjesti Salon Parhaaksi ry opetuslautakunnan päätöksellä. 
Vuodesta 2016 lähtien koululaisille tarkoitetut kesäleirit on järjestetty 
nuorisopalvelujen toimesta Leirisalon kiinteistössä.  Sivistyspalveluilla ei 
ole ollut tarvetta Klippulan kiinteistölle vuoden 2015 jälkeen.  
 
Klippulaa on ollut mahdollista vuokrata kesäaikana yksityisten, yhdistysten 
ja kaupungin sisäiseen käyttöön opetuslautakunnan v. 2012 
määrittelemien hintojen mukaisesti. Klippulan tilojen varaaminen siirtyi 
opetuspalveluilta tilapalveluille vuodesta 2021 alkaen. Klippulan vuokraus 
on ollut vähäistä. Vuonna 2021 yksityisiä varauksia oli 9, yhdistysten 
tekemiä 6 ja kaupungin sisäisiä vuokrauksia 3.  
 
Tarkastellut vaihtoehdot: 
 
Klippulan hyödyntäminen sivistyspalveluissa 
 
Sivistyspalveluissa erilaista leiritoimintaa järjestetään nuorisopalveluissa, 
kansalaisopistossa ja liikuntapalveluissa.  
 

mailto:paivi.polonen@salo.fi
mailto:johanna.paananen@salo.fi
mailto:virpi.lehto@salo.fi
mailto:mika.mannervesi@salo.fi
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Kansalaisopiston järjestämät leirit toteutetaan päiväleireinä oppilaitoksen 
tiloissa, jolloin ne ovat helposti saavutettavissa. Opiston leirit ovat myös 
sisällöltään sellaisia, että niiden toteuttamisessa tarvitaan oppilaitoksen 
tiloja, laitteita ja välineitä; teatteri ja sirkus, kädentaidot, kuvataiteet. 
Kyseiset leirit eivät sovellu toteutettavaksi Klippulan tiloissa. 
Ympärivuorokautisen leirin kustannukset nousevat myös niin korkeiksi, että 
opiston määrärahoilla ei ole mahdollista niitä toteuttaa.  
 

 
Liikuntapalvelujen järjestämä leiritoiminta järjestetään liikuntapalvelujen 
hallinnoimissa liikuntatiloissa ja urheilupuistossa. Liikuntapalvelut järjestää 
leiritoimintana voltti- / temppuleirejä, superviikkoja (yhteistyössä Salpan 
kanssa, joka vastaa käytännön toteutuksesta) sekä uutena ensi kesän 
leirinä skeittileirin yhteistyössä nuorisopalveluiden kanssa. Kyseiset leirit 
eivät olosuhteiden (mm. rakennukset ja välineet) tai pitkän välimatkan 
puolesta sovellu Klippulaan.  Leirit ovat kaikki päiväleirejä, jonne lasten on 
helppo tulla ja lähteä itsenäisesti.  Liikuntapalveluiden tarjoama lasten 
leiritoiminta on sen kaltaista, että leireillä tarvittavan välineistön siirtäminen 
ei ole järkevää eikä pääosin edes mahdollista. Välineistöä ei voida 
myöskään siirtää säilytettäväksi pidemmäksi aikaa pois muiden toimijoiden 
ja toiminnan saatavilta. Välineet saattavat olla päivällä leirikäytössä ja illalla 
muussa käytössä.  

 
Nuorisopalveluilla on käytössä Kemiössä sijaitseva Leirisalon leirikeskus. 
Ko. leirikeskus vastaa erittäin hyvin nuorisopalvelujen toteuttamien leirien 
tarpeisiin. Majoitustilaa on uudemmassa majoitusrakennuksessa 42 
henkilölle ja vanhemmassa majoitusrakennuksessa 18 henkilölle, jossa 
sijaitsee myös keittiötilat. Suurempia leirejä varten alueella on laitoskeittiö 
ja ruokailukatos. Lisäksi alueella on rantasauna peseytymis- ja 
oleskelutiloineen sekä wc- ja huoltorakennukset. Joidenkin leirien osalta 
majoittuminen tapahtuu osittain myös teltoissa. 
Nuorisopalvelut toteuttaa Leirisalossa leirejä eri kohderyhmille ympäri 
vuoden. Nuorisopalvelujen lisäksi Leirisaloa käyttää muitakin kaupungin 
sisäisiä toimijoita mm. perusopetus ja sosiaalipalvelut. Käyttövuoroja 
myönnetään salolaisille yhdistyksille. Vuoroja myönnetään ensisijaisesti 
yhdistyksille, joiden pääasiallinen toiminta yhdistyksen sääntöjen mukaan 
on nuorisotoimintaa. 
Leirisalon aluetta on saneerattu ja ylläpidetty varsin hyvin. Viimeisimpinä 
vuonna 2021 toteutetut uimarannan ruoppaus ja pienemmän 
majoitusrakennuksen yhdessä sijaitsevan keittiön uudistaminen. Nuorten 
työpajatoiminta osallistuu Leirisalon rakennusten ja alueiden 
ylläpitämiseen. 
Nuorisopalvelujen osalta Klippulan alueella ei ole tarkoituksen mukaista 
käyttöä. Klippulan kiinteistön ja alueiden kunto sekä korjaustarpeet eivät 
vastaat Leirisalon olosuhteita. 
 
Klippulan vuokraaminen  
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Klippulan vuokraaminen yrittäjälle, yhdistykselle tai yhteisölle 
pitkäaikaisella vuokrasopimuksella siten, että vuokralainen sitoutuu 
korjaamaan kaikki tilat omakustanteisesti hyvään kuntoon ja kehittämään 
leiritoimintaa on mahdollista, mutta vaatii vuokralaiselta sitä suurempaa 
rahoitusvalmiutta mitä kattavammat kunnostus- ja kehittämisvaatimukset 
asetetaan. Mikäli käyttötarkoitusta rajoitetaan ainoastaan leiritoimintaan, 
voi se entisestään kaventaa mahdollisten vuokralaisten joukkoa ja 
vaikeuttaa toiminnan taloudellisia edellytyksiä. 
 
Voidaan arvioida, että mitä enemmän vuokralaiselle annetaan vapauksia 
kehittää toimintaa ja aluetta, sitä houkuttelevampi kohde se on ja samalla 
vähennetään kaupungin vaikutusmahdollisuuksia toiminnan sisältöön. 
Vaikutus lähenee sitä tilannetta, että kohde myytäisiin pois. Luonnollisesti 
markkinaehtoisessa toiminnassa  Klippulan vuokran pitää kattaa kohteen 
kaikki kulut. Vuokralaisen löytyminen voi olla vaikeaa, mutta se selviää, jos 
kohteesta järjestetään tarjouskilpailu. Tarkoituksenmukaisimpien 
vuokraehtojen löytämiseksi voi olla perusteltua käydä 
markkinavuoropuhelua ennen tarjouskilpailua. 
 
Klippula edelleen yhtenä kaupungin omista kiinteistöistä 
 
Klippulan toteutuneet käyttökustannukset kaupungin omistamana 
kiinteistönä olivat 25 024 euroa vuonna 2021 ja vastaavasti 28 029 euroa 
vuonna 2020. Kiinteistön korjauskulut on tehty tilapalvelujen omana työnä. 

 
 
Klippulan myynti 
 
Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt 13.12.2021 § 64 yksimielisesti vuoden 
2022 talousarvion yhteydessä myynnissä olevien ja myytäväksi 
ehdotettavien kiinteistöjen luettelon vuonna 2022 kaupunginhallituksen 
päätösehdotuksen mukaisesti. Klippula on mukana myytävien kohteiden 
mukaisesti. 

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunnalla ei ole tarkoituksenmukaista tarvetta Klippulan 

käytölle. Opetuslautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että Klippulan myyntipäätöstä ei ole tarvetta perua 
ja, että se katsoo valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Päivi Lehtinen ehdotti, että päätösehdotusta muutetaan siten, että 
opetuslautakunnalla ei ole tarkoituksenmukaista tarvetta Klippulan käytölle 
ja esittää tämän tiedoksi kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle ja katsoo valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi 
opetuslautakunnan osalta. 
 
Opetuslautakunta hyväksyi yksimielisesti muutetun päätösehdotuksen. 
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Tiedoksianto Kaupunkikehityslautakunta 
 
Liitteet 
 Liite [6] Klippulan käyttö 2020-2021 
 Liite [7] Äänestysluettelo, kaupunginvaltuusto 

31.1.2022 § 7 Vasemmistoliiton ym. 
valtuustoaloite Klippulan myyntiaikeen 
perumiseksi 
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Opetuslautakunta § 40 17.05.2022 

 
Viranhaltijapäätökset 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 40 
   
 
 Toimielimen kokousjärjestelmään on julkaistu ajalla 21.4. – 11.5.2022 

tehdyt viranhaltijapäätökset.  
 
 Toimielimellä on oikeus ottaa käsiteltäväkseen asia, jossa alempi 

viranomainen on tehnyt päätöksen. Otto-oikeudesta säädetään kuntalain 
92 §:ssä. 

 
 Hallintosäännön 53 §:n mukaan asian ottamisesta lautakunnan 

käsiteltäväksi voi päättää lautakunta, sen puheenjohtaja tai sen esittelijä, 
jollei ole ilmoitettu asian ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 

 
 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Päätökset hyväksytään täytäntöön pantaviksi siltä osin kuin ne kuntalain 

mukaan ovat otettavissa toimielimen käsittelyyn. 
 

Päätös Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
 
Liitteet 
 Liite [8] Viranhaltijapäätösluettelo ajalta 21.4. - 

11.5.2022, opetuslautakunta 17.5.2022 
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Opetuslautakunta § 41 17.05.2022 

 
Tiedoksi tulleet asiat 
 
Opetuslautakunta 17.05.2022 § 41 
   
 

Toimielimelle tuodaan tiedoksi seuraavat asiat: 
 
1. Opetushallitus on 27.4.2022 tehnyt päätöksen (179/5297/2022) 

koskien 23 000 euron valtionavustuksen myöntämistä Mun Juttu- 
kerhotoimintaan. 

 
2. Aluehallintovirasto on 2.5.2022 tehnyt päätöksen (LSAVI/14244/2021) 

koskien 120 000 euron valtionavustuksen myöntämistä etsivään 
nuorisotyöhön.  

 
3. Aluehallintovirasto on 2.5.2022 tehnyt päätöksen (LSAVI/14213/2021) 

koskien 115 000 euron valtionavustuksen myöntämistä nuorten 
työpajatoimintaan. 

  
4. Aluehallintovirasto on 2.5.2022 tehnyt päätöksen (LSAVI/4163/2022) 

koskien 134 000 euron valtionavustuksen myöntämistä Mun Juttu- 
harrastustoimintaan.  

 
5. Opetus- ja kulttuuriministeriö on 10.5.2022 tehnyt päätöksen 

(OKM/617/520/2022) koskien 384 641,80 euron valtionavustuksen 
myöntämistä varhaiskasvatuslain mukaisen tuen uudistamisen 
edistämiseksi vuosille 2022-2023. 

 
 Päätökset ovat oheismateriaalina sähköisessä kokouspalvelussa. 

 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Merkitään tiedoksi. 

 
Päätös Jaana Talvitie välitti opetuslautakunnalle tiedoksi kutsun Hermannin koulun 

kiusaamisen vastaiseen tapahtumaan 18.8.2022.  
 
Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 31, § 32, § 34, § 35, § 36, § 39, § 
40, § 41 

 

Muutoksenhakukielto 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 33, § 37, § 38 
 
Oikaisuvaatimusohje 
  
 Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. 

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 

Oikaisuvaatimusoikeus 
 Oikaisuvaatimuksen saa tehdä: 
 

• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 

 
• kunnan jäsen. 

Oikaisuvaatimusaika 
 Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen 

tiedoksisaannista. 
 
 Oikaisuvaatimus on toimitettava Salon kaupungin kirjaamoon määräajan 

viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.  
 
 Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 

seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  

 
 Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 

kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
 Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos 

oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, 
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 

Oikaisuvaatimusviranomainen 
 Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on  
 Opetuslautakunta. 
 
 Kirjaamon yhteystiedot: 
 Salon kaupunki, kirjaamo 
 Postiosoite: PL 77  
 Käyntiosoite: Tehdaskatu 2, 24101 Salo  
 Sähköpostiosoite: kirjaamo@salo.fi   
 Puhelinnumero: 02 778 2043  
 
 Kirjaamon aukioloaika on ma - to 8.00 - 16.00 ja pe 8.00 - 14.45. 
 Kirjaamo palvelee aattopäivinä tai aaton ollessa vapaapäivä, aattoa 

edeltävänä arkipäivänä klo 8.00–14.00. 
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Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 
 Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 

vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
 Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 
 

• päätös, johon haetaan oikaisua 
• miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
• millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
 Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, 

postiosoite ja puhelinnumero.  
 
 Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, 

yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

Pöytäkirja 
 Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Salon kaupungin 

kirjaamosta. 
 
 Pöytäkirja viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon 25.5.2022. 
 
  


